
 
 

Dato: 16. januaari 2017 

 

 

I henhold til § 37 stk.1, i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvilke muligheder vil Naalakkersuisut skabe for at opnå lige ordninger for alle 

indhandlingssteder til indhandling af bifangst fra hellefiskefiskeriet?  

 

(Jens Immanelsen, Siumut)  

 

 

Begrundelse:  

 

Det er bekendt at i de seneste år og i hellefiskefiskeri områder fanges der store mængder bifangst af 

andre fiskearter som torsk og havkat, men man kan ikke indhandle bifangsten hver gang til de mo-

nopol drivet indhandlingsanlæg der primært fastholder en indhandling af kun hellefisk. 

 

Dette indebærer at fiskerne derved mister deres mulige indtægter fra deres egen erhverv samt gå 

klip af bedre udnyttelse af deres råvarer fra deres erhverv og dette indebærer tab af mulige 

indtægter. På de steder hvor man driver monopol af indhandlingsanlæg, gives der i særlige tilfælde 

på stedet en mulighed for indhandling og i andre steder kan man ikke indhandle bifangster, på grund 

af, at man ikke vil modtage indhandling af disse. Da jeg mener at dette bør løses og spørger jeg om, 

at hvordan dette bør løses særligt af Royal Greenland A/S´s indhandlingsanlæg der drives med 

monopol. 

 

F.eks. når man tænker på forholdene i indhandlingsanlæg i Upernavik og på dens distrikter, kan man 

under alle omstændigheder ikke indhandle bifangster fra hellefiskefiskeriet 

 

Nu, i disse år er der masser af torsk og fiskerne i hellefiskefiskeriet bør have gavn af disse, hvilke 

tiltag har Naalakkersuisut taget for at opnå dette ?  

 

 

Jeg ønsker at mit spørgsmål vil blive besvaret indenfor de 10 arbejdsdage. 


